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Jegyzőkönyv

Készült: Kisköre Városi Önkormányzat Képviselő-testületének 2017. július 28-i rendkívüli
üléséről a Kiskörei Polgármesteri Hivatal tanácskozó termében.

Jelen vannak: Magyar Csilla polgármester
Takács Attila alpolgármester
Fejes Lőrinc
Németh Mihályné
Oláh Ferencné
Pócs János képviselők

Távol maradt: Holló Gyula képviselők —jelezte távolmaradása okát.

Meghívottak:
Kiskörei Polgármesteri Hivatal részéről:
Tóth János Zoltán jegyző tax~ácskozási joggal
Dr. Mobár Péter aljegyző tanácskozási joggal

A jelenléti ív jegyzőkönyv „A” mellékletét képezi.

A jegyzőkönyvet Besenyeiné Bagi Anita vezeti.

Magyar Csilla polgármester köszöntötte a Testületi ülésen megjelent tagokat,
meghívottakat, megállapította, hogy az ülésen 6 képviselő van jelen, a képviselő-testület
határozatképes, az ülést megnyitotta.
A polgármester kérte, hogy a meghívóban közölt napirendek közül a 4. napirend kerüljön
elsőként megtárgyalásra. Ahogy azt már az előzőekben említette, előre hozták a második
körben meghirdetett TOP pályázatok beadási határidejét, ezért ezek feltöltése sürgőssé vált.
Magyar CsiHa polgármester az elmondottak alapján a következőképpen javasolta a
napirendeket megtárgyalásra:

1. TOP pályázatok
Előterjesztő: Magyar Csilla polgármester

2. Anyakönyvi szolgáltatások helyi szabályáról szóló rendelet
Előterjesztő: Magyar Csilla polgármester

3. Partnerségi rendelet: A településfejlesztési és településrendezési dokumentumok, valamü~t
az egyes településrendezési sajátos jogintézmények partnerségi egyeztetésének
szabályairól
Előterjesztő: Magyar Csilla polgármester

4. Polgármesteri Hivatal 2016. évi beszámolója.
Előterjesztő: Tóth János Zoltán jegyző

5. 2017. évi szociális tüzelő pályázatok
Előterjesztő: Magyar Csilla polgármester
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A képviselők részéről más javaslat nem volt, Magyar Csilla polgármester kérdésként tette
fel: Ki az, aki az ált ala javasolt változtatással a napirendi pontokat elfogadja? Kézfelnyújtással
jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett a következők szerint határozott:

96/2017.(VII. 28.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett elfogadta a
polgármester napirendi pontra tett javaslatát, mely a következő:

1. TOP pályázatok.
Előterjesztő: Magyar Csilla polgármester

2. Anyakönyvi szolgáltatások helyi szabályáról szóló rendelet.
Előterjesztő: Magyar Csilla polgármester

3. Partnerségi rendelet: A településfejlesztési és településrendezési dokumentumok, valamint
az egyes településrendezési sajátos jogintézmények partnerségi egyeztetésének
szabályairól
Előterjesztő: Magyar Csilla polgármester

4. Polgármesteri Hivatal 2016. évi beszámolója.
Előterjesztő: Tóth János Zoltán jegyző

5. 2017. évi szociális tüzelő pályázatok
Előterjesztő: Magyar Csilla polgármester

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: azonnal.

Meghívó a jegyzőkönyv „B” mellékletét képezi.

1. napirend
TOP pályázatok.
Előterlesztő: Magyar Csilla polgármester

(Előterjesztések a jegyzőkönyvhöz „C/1, „C12, „C13, „C14 mellékletként csatolva)

Magyar Csilla polgármester a napirendre vonatkozóan a következőket mondta el: A Területi
Operatív Fejlesztési Program keretében megjelölt egyik önkormányzati pályázat a piactér
fejlesztése. Az önkormányzat tervei és az őstermelőkkel folytatott egyeztetések alapján
leginkább az elárusító térnek a zöldesítését, a parkolók felújítását, kialakítását, fedett rész
felújítását jelentené mozgáskorlátozottak részére parkoló kialakításával együtt. Mind ezek
mellett szeretnék a víz elvezetés problémáját is megoldani a pályázatból, valamint a fedett
elárusító részhez szélfogó építését. Az összeg 34.370.010,-Ft a tervezői költségbecslés
alapján.
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A képviselők részéről a napirendre vonatkozóan kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla
polgármester a következő kérdést tette fel: A képviselő-testület támogatja-e a pályázat
benyújtását? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar CsiHa polgármester megállapította, bogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett a következők szerint határozott:

97/2017.(VIL 28.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett pályázatot kíván
benyújtani a TOP- 1.1.3-16 - Helyi gazdaságfejlesztés pályázati felhívásra a vonatkozó
előterjesztésben foglaltak szerint. A képviselő-testület a projekt költségvetését bruttó
34370010 Ft-ban hagyja jóvá.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a pályázatok előkészítéséről és
benyújtásáról a fentiek mellett gondoskodjék.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: 2017. július 31.

2.pálvázat: turisztika II.

Magyar Csifla polgármester e pályázatról az alábbiakat mondta el: A pályázat keretében a
strand fejlesztését szeretnék megvalósítani. A pályázati felhívásban megjelentek szerint a
vadvizi és természeti strandok fejlesztését támogatja az Operatív Program. A pályázat
benyújtási határideje: augusztus 15. Infonnációi alapján készül egy kiemelt Kormányprogram
is a Tisza-tavi strandok fejlesztésére. A hátralévő időszakban még megbeszéléseket kell
folytatni annak érdekében, hogy ütközés nélkül tudják elkészíteni a pályázatot. Jelenleg a
tervezők által készített költségek alapján, a park megújítást, a vizesblokkok, az önkormányzat
által bérelt és tulajdonában lévő ingatlanoknak a felújítását, zöldterület növelést és
inil~astruktúra fejlesztést, valamint a part rekonstrukcióját jelentené a pályázat. Erre a
maximális költség 200 millió forint. A polgármester kérte a képviselőket, hogy adjanak
felhatalmazást arra, hogy ezen összegig tudják a tervezetet elkészíteni. Amennyiben
augusztus 15-e előtt bármilyen információ lesz arról, hogy mi az, amely megvalósulhat ebből
a forrásból, aljegyző ár küldeni fogja az előzetes költségbecsiést. Alapvetően az in&astruktúra
megújítása - villamoshálózat, szennyvíz, ivóvíz, vizesblokk, utóbbinak megépülése óta nem
volt teljes felújítása, - a legfontosabb, valamint a vízparti résznek a tisztítása, és kis attrakció
elhelyezése. Ha a kiemelt Konnányprogram nem jön létre, akkor is egy megújult strand lenne.

Németh Mihályné képviselő kérdése: Az ott meglévő magántulajdonú egységekre is
vonatkozik ez?

Magyar Csilla polgármester válasza a képviselői kérdésre: A pályázati felhívás alapján csak
önkormányzati tulajdonú, vagy önkormányzat által hosszú távon bérelt ingatlanon lehet
megvalósítani. Magántulajdonra az önkormányzat nem tud pályázni. Ilyen jellegű -

szálláshelyfejlesztés, vendéglátás, - pályázatokra a Kisfaludy program keretében van
lehetőség, amelyek most jelentek meg.

Takács Attila alpolgármester megjegyezte: Amennyiben ez a fejlesztés létrejönne az
önkormányzati tulajdonú létesítményeken, kérdésként vetődik fel, hogy a fejlesztéssel
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kialakított arculat a magántulajdonban lévő ingatlanoknál hogyan lesz elérhető, hiszen senkit
nem lehet kényszeríteni nagyobb összegű költség ráfordítására.

Magyar Csilla polgármester hozzátette; Elsősorban az önkorniányzatnak kell lépni, hiszen
az 1980-as évek közepétől a strandon az alapvető inílastruktúra fejlesztésében semmi nem
történt. Bárki bérelte, üzemeltette a strandot, a felújításra senki nem szánt költséget.
Megérthető a kritika, mivel nemhogy a XXI. század elvárásainak nem megfelelő, de még XX.
századnak sem. Nyilvánvaló, hogy az alapvető infrastruktúra megteremtése nem túl látványos
dolog, de ahhoz, hogy fenntartható és működtethető legyen, a legfontosabb és legnagyobb
szükséget ebben látják.

A képviselők részéről több kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester
kérdésként tette fel: Ki az, aki egyetért a pályázat benyújtásával? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel válaszolt, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett támogatja a kiskörei szabadvizű strand
fejlesztésére pályázat benyújtását, melyről a határozat a következő;

9812017.(VII. 28.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett pályázatot kíván
benyújtani a TOP- 1.2’ 1. Társadalmi és Környezeti szempontból fenntartható
turizmusfejlesztés pályázati felhívásra a kiskörei szabadvizű strand fejlesztésére. A képviselő
testület a projekt költségvetését bruttó 200 000 000 Ft-ig hagyja jóvá.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a pályázatok előkészitéséről és
benyújtásáról a fentiek mellett gondoskodjék.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: 2017. augusztus 15.

3. pályázat: barnamezős területek rehabilitációja

Magyar Csilla polgármester elmondta; A TOP barnamezős rehabilitációs pályázatán belül
az általuk magas partnak nevezett önkormányzati területére, a volt OMSZ üdülő és a
lovaspálya — amit nem sikerült idegen kézre odaadni - rehabilitációjára készíttettek el tervet, s
ezt lakossági szolgáltatásra és a turizmusba szeretnék bevonni. A barnamezős
városrehabilitáción belül egy sportkomplesszum, a zöldmezős városrehabilitáción belül pedig
egy pihenöparkot, kerékpáros megállóhelyet, illetve ehhez kapcsolódóan egy erdei tornapályát
és futballpályát szeretnének kialakítani. Ez kulturált környezetet biztosítana mindenki
számára, lehetőséget adna a településen működő sportegyesületek működéséhez is, és rossz
idő esetén kikapcsolódást nyújthatna ezt igénylők részére.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester a következő
kérdéseket tette fel; Támogatja-e a képviselő-testület a Területi Operatív Program keretében
kiírt barnamezős és zöldváros rehabilitációs programon belül a tervezett fejlesztéseket?
Kézfelnyújtással jelezze’

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy a
képviselő-testület 6 igen szavazat mellett mindkét pályázat benyújtását támogatta, erről a
következő határozatok születtek:
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99/2017.(VII. 283 képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett pályázatot kíván
benyújtani a TOP-2. 1.2 Barnamezős területek rehabilitációja pályázati felhivásra a vonatkozó
előterjesztésben foglaltak szerint. A képviselő-testület a projekt költségvetését bruttó
365 000 000 Ft-ban hagyja jóvá.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, bogy a pályázatok előkészítéséről és
benyújtásáról a fentiek mellett gondoskodjék.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: 2017, augusztus 15.

100/201 7.(VII. 28.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett pályázatot kíván
benyújtani a TOP-2. 1.1 Zöld város kialakítása pályázati felhívásra a vonatkozó
előterjesztésben foglaltak szerint. A képviselő-testület a projekt költségvetését bruttó
100 000 000 Ft-ban hagyja jóvá.
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a pályázatok előkészítéséröl és
benyújtásáról a fentiek mellett gondoskodjék.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: 2017. augusztus 15.

2. napirend
Polgármesteri Hivatal 2016. évi beszámolója.
Előterjesztő: Tóth János Zoltán jegyző
(Irásos beszámoló a jegyzőkönyvhöz »1V’ mellékletként csatolva).

Tóth János Zoltán jegyző a napirendre vonatkozóan a következőket mondta el: Az SZMSZ
leszabályozza, hogy az Írásban kiküldött anyaggal kapcsolatban nem kötelező kiegészítést
tenni. Amire nem tért ki a beszámolóban: A nagy mennyiségű közadat kérelmeken kívül heti
szinten feljelentették az önkormányzatot, amely ellenőrzést vont maga után, ezeknek a Hivatal
maradéktalanul eleget tett, és semmilyen jogkővetkezmény nem érte az önkormányzatot.
Jelezni szeretné azok számára, akik szeretnek feljelentéssel élni az önkormányzattal szemben,
hogy minden egyes ellenőrzésnél helyt állt a Hivatal, s teljesítette a követelményeket.

Takács Attila alpolgármester a hivatali létszámra kérdezett rá.

Tóth János Zoltán jegyző válaszában elmondta: A Hivatal létszáma jelenleg 12 tZí. Pályázat
útján meghirdetésre került álláshely, s ennek kapcsán szeretnék feltölteni az engedélyezett 14
Fás létszámra. A szociális városrehabilitációs pályázatban vállalta az önkormányzat, hogy a 14
Fás engedélyezett létszámot folyamatosan tartani fogja. E mellett ő is szeretné, ha teljes
létszámmal működne a Hivatal, hiszen a sok pályázat rengeteg munkát ró az önkormányzatra,
s szeretnének helytállni, plusz a rengeteg ellenőrzés is eléggé leterhelte a Hivatal minden
dolgozóját.

Németh Mihályné képviselő a következő kérdéseket tette fel:
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- a start programmal kapcsolatban az 5. oldalon: Beruházási költségek, vetőmag, műtrágya,
permetező szer. A vetőmagok honnan lettek megvásárolva, mennyiért, és mikor kerültek
ezek kifizetésre?

Tóth János Zoltán jegyző válasza: A feltett kérdésre 15 napon belül fog tudni válaszolni,
mivel ezek az adatok most nem állnak rendelkezésére.

Németh Mihályné képviselő folytatta kérdéseit:
- 2. pont: ismét a start. A Kölesey Út járda csere, Május 1. út, Damjanich Út és Hegedűs út

padka felújítás. Mikor és ki újította fel? Uzemanyag napló volt-e? Ezt hol lehet megnézni?

Magyar Csilla polgármester az alábbi észrevételt tette: A közmunka program elszámolása,
mint ahogy minden pályázat, azokhoz a dokumentumokhoz kötött, amelyeket képviselő
asszony kér. Azokat az elszámolásokat, amelyeket a munkaügyi ügyintéző elvégez, közadat
kérelemben kikérheti képviselő asszony. Hozzátéve, hogy ez rengeteg oldal.

Németh Mihályné képviselő válasza: Neki nem kellenek ezek, csak a kérdésekre válasz egy
mondatban.

Tóth János Zoltán jegyző: Megválaszolásra kerül.

Németh Mihályné képviselő:
- 9-es: startmunka: 2017. február 28-án belvíz elvezetés lett befejezve. Kérdés: Mely

személyek vettek részt benne? Hol került sor helyileg? Es ezek a belvízelvezetések melyik
utcában történtek?

- A következő a 10-es: Itt szintén a helyi sajátosságok, szolgálati lakások kialakítása. Mely
cégek végezték? Mennyibe került?

- Il-es pont: belterületi közutak. Itt 41 millió, amibe benne van a bér és beruházási költség.
A beruházási költségeknél cement, sóder, üzemanyag, kenőanyag honnan lettek
beszerezve?

- 12-es: startmunka: mezőgazdaság: burgonya vetőmag és a gép bérlet. A vetőmagok
honnan lettek beszerezve és milyen gépeket béreltek és honnan?

- 13-as: földutak karbantartása: Mely földutak ezek? Milyen karbantartást végeztek?
- 14-es: illegális hulladék lerakóhelyek felszámolása. Jelenleg hová szállítják a hulladékot?
- 15-ös: GINOP képzések: betonozó segéd. Helyileg hol és kik azok a személyek?

Egészségfejlesztés: Ki az a két fó, akik ezt elvégezték? Es mennyi volt a bérük?
Zsaluzó ács: foglalkoztatott 3 fó. Kik voltak?
Intézménytakarító: Mely intézményt takarította az a 15 tő?

- 16-os: hagyományos közfoglalkoztatás: itt a munkaruha érték, hogy 686 ezer forint
értékbe került. Ezt majd kéri.

Tóth János Zoltán jegyző közbe kérdezett: Mit kér?

Németh Mihályné képviselő: Azt, hogy honnan szerezték be ezeket a munkaruhákat?
- Ami megvalósult pályázat, önkonnányzati pályázat fejlesztés. 2016.: Út felújítás az Ujélet

úton. Az Ujélet úton nem tudja, hogy milyen Út felújítás történt, mert ott nagyon-nagyon
rossz az Út.

Visszatérve a közadatokra: A 2016. évet írtak ide be, de ez a közadat kérelem már 2014. óta
megkezdődött. Azt, hogy Onök azt írták, hogy pontosan nem írja le. Hát! Feketén, fehéren le
van írva a kérelmező, illetve az általa beadott kérdések, és ő olyan választ kapott 2015-ben az
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alpolgármester úrtól, ami annyira gyerekes, hogy mit ért ő közadat kérelem alatt? Ez egy
érdekes dolog, de lehet, bogy szint alatt nézik az embert, ezt kikéri magának. Mint képviselő,
jó maga sem kapja meg az adatokat. Ki az a szűk mag? ezt név szerint kéri majd megnevezni,
miért nem adják ki a tényleges adatokat Önök? Közpénzről van szó, joguk van tudni, mi hova
kerül elszámolásra. Nem részleteket kér, csak egy mondatos válaszokat.

Tóth János Zoltán jegyző válasza: Nem tudja mennyire olvasta cl képviselő asszony a
közadat kérelem robbanás szerű megnövekedését. Nem azt mondta, hogy csak 2016-ban volt,
ekkor növekedett meg a közadat kérelmek száma. Ez 2016-os beszámoló, nem biztos, hogy ki
kell térni a 2015-ös, 2014-es közadat kérelmekre.

Németh Mihályné képviselő: Mert itt Írja, hogy közadat, és ez már a választással függ össze.
Semmi sem a választással függ össze.

Tóth János Zoltán jegyző: Igen, azt lehetett érezni. Képviselő asszony! A közadat
kérelemnek a formáját, tartalmát törvény határozza meg. Amennyiben ezt egy ember készíti
annak el kellene mondani, mert ő biztos jobban tudja, mint itt, mivel közadat kérelemmel csak
ennek a ciklusnak a kezdete óta kezdtek el foglalkozni. Alpolgármester úr csak aláíró
személy, a szakmai anyagot ök készítik, konkrétan Dr. Molnár Péter. Amennyiben bármilyen
válasszal kapcsolatban nem ért egyet, van egy fellebbezési jogi eszköz képviselő asszony
kezében. Egyetlen egy fellebbezés nem érkezett egy válaszra sem, tehát valószínű, hogy
megnézte az az ember, aki ezt küldte, és utána pedig átgondolta, hogy ezzel szemben nem
lehet mit kezdeni.

Németh Mihályné képviselő: De választ sem kaptak.

Tóth János Zoltán jegyző: Ha meghatározza pontosan, hogy mit szeretne, akkor
válaszolnának. Volt olyan közadat kérelem, amelyre pontos választ nem adtak, mert úgy volt
feltéve a kérdés, hogy ilyet kell válaszolni.

Németh Mihályné képviselő: De legtöbbre nem.

Tóth János Zoltán jegyző: Amennyiben segítségre van szüksége, szóljon, és készítenek egy
formát, amelynek alapján csak be kell nyújtani a kérdéseit. Ameddig nem tudja feltenni úgy a
kérdését, hogy az a jogszabályi követelményeknek megfeleljen, addig nem tudnak rá reagálni,
csak helyesbítő levelekkel, és olyan válaszokkal, ami nem elégíti képviselő asszonyt. Ugyan
akkor nekik is kellemetlen, hogy nem tudnak rá válaszolni.

Németh Mihályné képviselő: Tetszik tudni, van egy jó közmondás. „Amilyen a mosdó,
olyan a törölköző.”

Tóth János Zoltán jegyző : Ez fordítva is igaz.

Németh Mihályné képviselő: Ennyi! Köszöni szépen.

Magyar Csilla polgármester: Ő meg azt gondolja, hogy az is jó közmondás, hogy „mindenki
magából indul ki.”

Németh Mihályné képviselő: Hát, akkor lehet! Aki!
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Magyar Csilla polgármester: Aki, a mosdó és törölköző is lehet.

Németh Mihályné képviselő: Ő is úgy gondolja.

Magyar Csilla polgármester: Azt a feltételezést visszautasítja, hogy akár ő, akár
alpolgármester Úr, vagy bárki itt a hivatali dolgozókat arra biztatná, hogy adatokat titkoljanak
cl, vagy ne adjanak választ. O aláíró személy, és maximálisan megbízik a minden
kollegájában, és amit ők előkészítenek, azokat tudja támogatni, hiszen ők a szakemberek. A
szakmában soha nem szólt bele. Amit ő tud, azt megcsinálja, nem kér hozzá segítséget,
amelyeket a szakemberek tudnak, azt 6k készítik el, de mindenért ő vállalja a felelősséget és
ezt nem kell szem elől téveszteni. Minden körülmények között, mindenért vállalja a
felelősséget, ellentétben másokkal.

Tóth János Zoltán jegyző Németh Mihályné képviselőnek szólva az alábbi kiegészítést tette:
Amióta polgármester asszony vezeti a hivatalt, azóta a beadott, elnyert ás elszámolt
pályázatokkal egyetlen egy probléma nem voh. A 2010. előtti orvosi rendelő pályázatát nem
tudják lezárni, mert olyan dolgokat vállaltak akkor, amelyek teljesíthetetlenek a pályázat
szempontjából.
Ezek a pályázatok mind lezárásra kerültek, több hatóság átnézte, ellenőrizte és elfogadásra
került.

Németh Mihályné képviselő kérdése: Mi a probléma az orvosi rendelőnél?

Tóth János Zoltán jegyző válasza: Egyrészt volt egy 6 millió forintos visszafizetés a 45
millió forintos pályázatból. Nem voltak kicserélve azok a nyílászárók, amelyeket bevállaltak,
s ezt képviselő asszonynak tudnia kell. 6 millió forintot kellett visszafIzetni 2011. januárjában
Úgy, hogy az önkormányzatnak egy forintja nem volt, és mellette még 120 millió forintos
adósság. Nem tudtak béreket fizetni, és a normatívából vonták vissza.

Magyar Csilla polgármester fentiekhez hozzátette: A pályázat lezárása 2010. júliusában
történt meg. A háziorvosi és fogorvosi beszámolókban az orvosok jelezték azokat a
problémákat, amelyek nem lettek kijavítva. 2010. október végén volt a VATI ellenőrzés, sem
a jegyző asszony, sem az akkori műszakis kollega nem volt jelen az ellenőrzésen. Megnézték
és nem találták a légkondicionáló, egyéb felszerelést, s attól kezdve háromszor nyittatták ki és
újra számolták az egészet. 2010. novemberében a 9 oldalas hiba jegyzéket ás
pénzvisszavonást tartalmazó jegyzőkönyv megküldése után attól féhek, hogy az egész
pályázati támogatást vissza kell fizetni. Akkor ez nem vezetett volna máshoz, mint a csődhöz.

Németh Mihályné képviselő: Már elnézést! Pócs úr ás a polgármester asszony is benne volt
az előző testületbe. Ugyanúgy tudták, mint ő.

Magyar Csilla polgármester: Mi történt a testületi ülésen? Legyen kedves elmondani!

Németh Mihályné képviselő: Már melyiken?

Magyar Csilla polgármester: Azon, amelyiken Jelena doktornő ezt felhozta.

Németh Mihályné képviselő hallgatott, majd ismét azt kérdezte: Melyiken?
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Pócs János képviselő: A doktornő, amikor Szóvá tette, nekiestek, hogy mit képzel, majd ki
lesz javítva!”

Magyar Csilla polgármester: Lehetett volna közadatot kérni akkor is.

Pócs János képviselő a Németh Mihályné képviselő Újélet úttal kapcsolatban tett kérdésére
az alábbiakat mondta el: 2015-ben a képviselő-testület döntött arról, hogy az Ujélet Út
felújítását elhalasszák, helyette a Termál Út és Fűzfa sor kerül felújításra. Akkor képviselő
asszony is e mellett döntött.

Németh Mihályné képviselő: Nem kell beletenni az anyagba.

Tóth János Zoltán jegyző: Kijavításra kerül. Aljegyző úr azt Írta a beszámolóba, amely a
pályázat címében szerepelt. De az a lényeg, hogy a pályázatnak eleget tett az önkormányzat.

Takács Attila alpolgármester észrevételként „megköszönte” a személyeskedést, de jegyző
úr választ adott rá. Nem érti, bogy miért és kinek jó ez, mert személyeskedéseken alapul az
összes ellenük irányuló támadás.

Besenyei Judit helyi lakos az alábbi kérdést tette fel a piactéri pályázattal kapcsolatban: A
piactér felújítása miért nem az egészre irányul? Ugy mint a környező piacokon, azért, hogy az
embereknek legyen havonta, hetente egy közösségi tér, ahol tudnak találkozni. Ha leszűkítik,
eső esetén vége mindennek.

Magyar Csilla polgármester elmondta: Az elárusító térre és a víz elvezetésére vonatkozik a
pályázat. Az elárusító térbe beletartozik a fedett és fedetlen rész, mint ahogy a vízelvezetésbe
is. Az ott lévőknek és az odajáróknak a komfortérzetét szeretnék javítani, mind emellett
fásításra is sor kerül. Az elárusító tér nemcsak a fedett részt jelenti, hanem az egészet.

A képviselők részéről több kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester
kérdésként tette fel: Elfogadja-e a képviselő-testület a Hivatal beszámolóját? Kézfebiyújtással
jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő közül 5 tő igennel, 1 fő tartózkodott. Magyar Csilla polgármester
megállapította, hogy a képviselő-testület 5 igen és 1 tartózkodás mellett elfogadta a
Polgármesteri Hivatal 2016. évi beszámolóját, melyről a határozat a következő:

101/201 7.(VII. 28.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 5 igen, 1 tartózkodás mellett elfogadta a
Polgármesteri Hivatal 2016. évi beszámolóját.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Tóth János Zoltán jegyző

Határidő: értelem szerint.
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3. napirend
Anyakönyvi szolgáltatások helyi szabályáról szóló rendelet
Előterjesztő: Magyar Csilla polgármester

Magyar Csilla polgármester a napirendre vonatkozóan a következőket mondta el: Az Új
önkormányzati törvény és az ehhez kapcsolódó kötelező feladatok ellátásában Olyan
rendeleteket is meg kell alkotni, amelyeket az Újítás vezérel, ezért szeretnék rendeletbe
foglalni, hogy azok a kollegák, akik munkaidőn túl különleges körülmények között végzik
ezeket a feladatokat, szabályozva legyen a munkarendjük, illetve a túlmunkáért fizetett
szolgáltatás.

Tóth János Zoltán jegyző az elmondottakat az alábbiakkal egészítette ki: 2014. július 1-jétől
elektronikus anyakönyvvezetés van minden Hivatalban. Törvény kötelezte az
önkormányzatokat arra, hogy hivatali helyiségen kívül milyen díjakkal lehet szabályozni. A
rendeletben szereplő díjakat a környékbeli településeknél lévő árak alapján iránymutatásként
Írta be, ettől el lehet térni. Kevesebb és több díjat is meg lehet határozni. A törvény nem
szabályozza, bogy mennyi lehet az összeg, ezt az önkormányzatok képviselő-testületei
szabják meg.

Pócs János képviselő úgy gondolja, hogy reálisak a rendeletben lévő díjak.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester az alábbi
kérdést tette fel: Elfogadja-e a képviselő-testület az anyakönyvi szolgáltatások helyi
szabályáról szóló rendeletet? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett meghozta soron következő rendeletét.

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testületének 9/2017.(VII. 29.). önkormányzati
rendelete:
Anyakönyvi szolgáltatások helyi szabályáról.
(Irásos rendelet a jegyzőkönyvhöz „E” mellékletként csatolva).

4. napirend
Partnerségi rendelet: A településfejlesztési és településrendezési dokumentumok, valamii~t az
egyes településrendezési sajátos jogintézmények partnerségi egyeztetésének szabályairól.
Előterlesztő: Magyar Csilla polgármester

Magyar CsiHa polgármester a következő előterjesztést tette: Ezt a rendeletet a Kormány
által kötelezően bevezetett úgynevezett Települési Arculati Kézikönyv megalkotásával
kapcsolatban kell meghozni. A rendelet meghozatalának határidejét kitolták, hiszen több
felkészülés kell ahhoz, hogy ezt a partnerségi rendeletet és a benne foglalt jogszabályokat,
szabályokat be tudják tartani, és ennek megfelelően történjenek az egyeztetések. Ez első lépés
ahhoz, hogy az önkonnányzat a Települési Arculati Kézikönyv kialakítását megkezdhesse,
ezért is volt szükség arra, hogy ez a rendelettervezet ezen a rendkívüh képviselő-testületi
ülésen megvitatásra kerüljön. Ez egy elég nagy változást jelenthet a települések életében,
hiszen a Kézikönyvben foglalt szabályokat cl kell végezni.

Tóth János Zoltán jegyző az alábbiak szerint konkretizálta azokat a lépéseket, amelyek a
képviselő-testületet fogják még érinteni. Többlépcsős munkafolyamatról van szó a
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Településképi Arculati Kézikönyv megszerzéséhez. 2013. január 1-jétől a 314/2012-es
Kormányrendelet meghatározta az építési hatósági eljárásról szóló szabályokat, mely eddig az
önkormányzatot nem érintette, mivel nem építési hatóság. A Kormányrendelet folyamatosan
módosult, s 2017. január elsejétől belefoglaltak egy olyan rendelkezést, hogy minden
önkormányzatnak kötelező lesz kialakítani a Településképi Arculati Kézikönyvét, melyet
megelőz egy háromlépcsős munkafolyamat. Az első lépcső a partnerségi egyeztetés eljárási
szabályai, melyben meghatározza az önkormányzat, hogy a partnerségi eljárásban milyen
szabályok mentén fogja elvégezni a feladatot. Ezt egy lakossági fórum követi, majd a
papíralapon benyújtott egyeztetési dokumentumokat egy cég összegyűjti, s készíteni fog egy
Településképi rendeletet, s ezután fogják megalkotni a Településképi Arculati Kézikönyvet.
Az október 1 -jei határidőt kitolták ez év december 31-ig, így 2018. január 1-jén lépne életbe.
A hirdetmények, Út mentén lévő cégtáblák a helyi építési szabályzatban vannak
leszabályozva, s abból ki kell, hogy kerüljenek ezek az elemek azután, hogy a TAK hatályba
lép.
Ezen rendeletek elkészítésére a Miniszterelnökség adott ki mintát, s ugyanez vonatkozik majd
a Településképi rendeletre és a Településképi Arculati Kézikönyvre. Mindenhol egységesítés
fog megtörténni, s a kiadott minták alapján kellett leegyeztetni Kisköre vonatkozásában az
információkat. Személy szerint kételkedő ezzel kapcsolatban, hiszen kis településeken elég
nehéz lesz majd ezeket a szabályokat alkalmazni, véleménye szerint a fÓvárosban, nagyobb
településeken ezt jobban meg lehet tenni. Ugyan akkor nagyon nehéz lesz betartatni, hogy
csak ennek megfelelően — példát mondva, a főúton csak fehér színű házak lehetnek, vagy
meghatározott építési feladatokat lehet elvégezni. Ettől Rhggetlenül az önkormányzatoknak cl
kell végezni ezeket a feladatokat.

A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester kérdése: Az
előteijesztésben foglaltakat az képviselő-testület elfogadja-e? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar CsiHa polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazattal meghozta soron következő rendeletét:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testületének 1O/2017.(VII. 29.) önkormányzati
rendelete:
A településfejlesztési és településrendezési dokumentumok, valamint az egyes
településrendezési sajátos jogintézmények partnerségi egyeztetésének szabályairól.
(Irásos rendelet a jegyzőkönyvhöz „F” mellékletként csatolva).

5. napirend
2017. évi szociális tüzelő.
Előterjesztő: Magyar Csilla polgármester

Magyar Csilla polgármester a napirendre vonatkozóan az alábbiakat mondta el: Az írásos
előterjesztést az ülés előtt a képviselők megkapták, várja a kérdéseket, észrevételeket.

Pócs János képviselő észrevétele: A miniszteri rendeletben foglaltak szerint szénből 6 q,
kemény fából 2 ni3 igényelhető, míg az előterjesztésben háztartásonként legfeljebb S m3
tüzifa, vagy 10 q szén biztosítása szerepel.

Magyar Csilla polgármester válasza: A rendelet ezt határozza meg.



166

Pócs János képviselő elmondta: A miniszteri rendeletben meghatározottakat nem lehet
felülbírálni.

Magyar Csilla polgármester válasza: Annyit lehet igényelni. Ez egy online felület az Ebr.
42-es rendszeren belül, amely meghatározza, bogy a rendelet alapján kik jogosultak. Eddigiek
során a lakásfenntartási támogatásban részesülők szerint volt ez a szám, most még nem
tudják, mert a testületi döntés után lehet majd megnyitni a felületet és majd választhatnak a
barnakőszén és a kemény tüzifa között. Automatizált az igénylésre jogosultak száma, és
ugyan Így az, hogy kiszámítsa. Ennyit ad a rendszer, de a képviselő-testület, vagy a Bizottság
helyi rendelet értelmében dönthet arról, bogy mennyi a minimum és maximum. Itt a 10 q szén
a maximum mennyiséget jelenti, ezen belül lehet eldönteni a támogatást. Most azonban arról
kell dönteni, hogy a képviselő-testület szeretne-e élni a pályázat lehetőségével.

Takács Attila alpolgármester az alábbi észrevételt tette: Az igényelhető mennyiséget a
2016. évi közfoglalkoztatotti létszám határozza meg, illetve a 80. év fölötti korosztály
számának együttes összege. Igy jön össze az a mennyiség, amiről a képviselő-testület dönthet.

Magyar Csilla polgármester közbeszólt: Az a mennyiség a pályázatban van. Annyit lehet
benyújtani.

Takács Attila alpolgármester: Igen, ennyit lehet benyújtani, de ennyi lesz az igény az
emberek részéről, amely a későbbiekben dől el. A legnagyobb problémát abban látja, hogy az
a bizonyos KOTIVIZIG-es fa szétosztására irányuló testületi ülés volt, és ott sem sikerült
olyan prioritási sorrendet megállapítani, ami alapján normálisan szét lehetett volna osztani.
Igazságosan meg Főleg nem, mert mondhatja bárki az egy fóre jutó keresetet. A vállalkozó
keresetének igazolását nem ellenőrizheti senki, és nagy támadást váltott ki, de ilyen a
szabályozás. Itt most hiába is mondaná bárki, hogy alkossák meg azt a csomagot, hogy mi
alapján döntsenek, nem lehet. Szeretne kérni erre a lakossági rnindentudóktól egy javaslatot,
amennyiben van erre mód és lehetőség.

Pőes János képviselő véleménye, hogy az önkormányzat nyújtsa be igényét barnakőszénre.

Magyar Csilla polgármester azt hitte, hogy Németh Mihályné képviselő javaslatot,
véleményt szeretne mondani, de nem, és megjegyezte, bogy ebben a témában miért is tenné.

Németh Mihályné képviselő köszönte a személyeskedést. Majd Így folytatta: Mondhatná azt
is, hogy fát is lehetne igényelni. Nem mondhatja?

Magyar Csilla polgármester kérte képviselő asszonyt, hogy nyugodtan mondja el javaslatát.

Németh Mihályné képviselő: Az előterjesztést olvasta, nem volt feltéve a keze. Elmondta,
hogy sok az idős és az olyan beteg ember, aki a rnstre, kazánból visszajövő gázra érzékeny.

Pécs János képviselő elmondta, hogy a keményfa égésénél lévő rnst is okozhat fülladást.
Egyenlőre az a lényeg, hogy a pályázatot benyújtsa az önkormányzat.

Németh Mihályné képviselő kérdése: De nem lignit lesz?

Pécs János képviselő válasza: Eddig sem lignit volt, hanem barnakőszén. De elég baj, hogy
ezt nem tudja képviselőtársa.
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Németh Mihályné képviselő: Volt egy időszak, amikor lignit volt.

Pőes János képviselő: Soha nem volt.

Magyar Csilla polgármester: 6 év alatt egy évben volt tüzifa, a többi évben barnakőszén.

A napirendre vonatkozóan több kérdés, észrevétel nem hangzott el, Magyar CsiHa
polgármester az alábbi kérdést tette fel: Ki az, aki támogatja, bogy a képviselő-testület
benyújtja pályázatát a téli tüzelőanyagra? Ki az, aki barnakőszén igénylés mellett van?
Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett az alábbiak szerint döntött:

102/201 7.(VII. 28.) képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett pályázatot nyújt be
a „települési önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlás támogatásához” kapcsolódó
pályázati felhívásra.

Az önkormányzat tüzelőanyagként maximális mennyiségben barnakőszenet igényel, egyben
vállalja, bogy a szénben részesülőktől ellenszolgáltatást nem kér.

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és a jegyzőt a pályázat benyújtására.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Tóth János Zoltán jegyző

Határdő: 2017. augusztus 25.

E napirendhez kapcsolódva tárgyalta a képviselő-testület a közutak mellett kivágott fákra
történő pályázást Magyar Csilla polgármester előterjesztésében. A polgármester elmondta:
A Magyar Közút Zrt. start közmunkaprogram keretében foglalkoztat embereket, és az utak
mentén lévő sérült fákat kivágják, melyet ledepóznak, s erre a fákra pályázatot lehet
benyújtani az önkormányzatoknak. A képviselő-testületnek arról kell most dönteni, bogy erre
a lehetőségre regisztrációt nyújtson-e be. Azt nem lehet tudni, bogy ebből mennyi fa lesz,
mennyi csomagot tudnak összeállítani, amelyet a Közút közmunkaprogramja alapján
kivágtak. A Közút valamilyen rendszer szerint, amihez az önkormányzatoknak semmi közük
nem lesz, kiosztják azok között az önkormányzatok között, akik regisztráltak. A lehetőséget
kellene megadni a képviselő-testületnek arra, bogy ez a famennyiség az önkormányzathoz
kerüljön. Azt viszont tudomásul kell venni, bogy a csomagok szállítási költségeit és
eljuttatási költségit az önkormányzat kell vállalni.

Pócs János képviselő kételkedő ebben a dologban, mivel a tavalyi évben is dolgoztak
közmunkások a Közútnál, és nem került oda hozzájuk egy darab sem, mert itt helyben
kivágták, hazavitték és eladták. Többször látta. Ezért nem látja értelmét.



168

Takács Attila alpolgármester: Ezen felül kérdés még, hogy hol található a depó. Ha ez
Kiskörétől nagyobb távolságra van, onnan ide kell szállítani saját költségen, nem tudja, hogy
ez mennyire éri meg az önkormányzatnak.

Pócs János képviselő: Arról nem is beszélve, ha csak fél köbméter jut egy före, mert azon a
területen is vannak rászorulók.

Németh Mihályné képviselő véleménye, hogy ennek ellenére meg kell próbálni, akkor sincs
veszve semmi.

Magyar Csilla polgármester elmondta: A regisztráció önmagában nem kerül semmibe.
Amennyiben ez beválik, és valaki felvállalja, az lesz az izgalmasabb kérdés lesz, mert a
felelősségvállalásnak a dolgait eldönti a képviselő-testület. Ez egy kiegészítő lehetőséget
jelenthet, hiszen nem tudni, hogy az önkormányzat megkapja-e az igényelt szociális
tüzelőanyag mennyiséget.

A képviselők részéről több észrevétel nem volt, Magyar Csilla polgármester kérdésként
tette fel: Ki az, aki támogatja a regisztrációt? Kézfelnyújtással jelezze.

A jelenlévő 6 képviselő igennel szavazott, Magyar Csilla polgármester megállapította, hogy
a képviselő-testület 6 igen szavazat mellett a következők szerint döntött:

103/201 7.(VII. 283 képviselő-testületi határozat:

Kisköre Városi Önkormányzat képviselő-testülete 6 igen szavazat mellett támogatja a Magyar
Közút Zrt-hez regisztráció benyújtását a Zrt. által kivágott fák igényléséhez.

Felelős: Magyar Csilla polgármester
Határidő: értelem szerint.

Miután több megtárgyalandó ügy nem szerepelt napirenden, Magyar Csilla polgármester
10,00 órakor az ülést bezárta.

~L.
Mag~yar Csilla Toth Janos Zoltan
polgármester jegyző


